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Ariella Kristianson (Verdmont) nuotrauka 

Gyvenu čia jau dvylika metų, o mano 

verslas „Verdmont“ – nedideli 

nakvynės namai (su pusryčių 

paslauga), kuriuos išplėtėme per 

pastaruosius devynerius ar dešimt 

metų. Vienas pagrindinių veiklos 

principų – užtikrinti kuo mažesnį 

verslo poveikį aplinkai. Taigi, kai 

žmonės atostogauja, gali būti ramūs, 

kad jų veikla nesukelia neigiamų 

padarinių gamtai. 

 

 
 
 

Saulės kolektoriai, saulės šiluminė energija  

LED žibintai, šilumos siurblys  

80% sumažintas išmetamų teršalų kiekis 

Lietaus vandens surinkimas 

Aplinkai nekenksmingos plovimo priemonės 

Biologinės įvairovės apsauga 
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KOKIŲ VEIKSMŲ ĖMĖTĖS ENERGIJOS 

SĄNAUDŲ VALDYMO SRITYJE? 
Didžiausios mūsų investicijos buvo į 

atsinaujinančius energijos šaltinius. Per 

pastaruosius dešimt metų, siekdami padengti 

didelę dalį energijos sąnaudų, pasistatėme saulės 

kolektorius. Tuo pačiu, mažindami energijos 

sunaudojimą, visuose kambariuose panaudojame 

juose sukauptą šiluminę energiją, leidžiančią 

naudoti efektyviai dušo ir kitus įrengimus. 

Akivaizdu, kad LED lempučių ir saulės energijos 

(apšvietimui) panaudojimas sode taip pat taupo 

energiją. Kitas labai svarbus dalykas, kurį įdiegėme 

žiemos šildymui, yra šilumos siurblys, kas leido 

sumažinti išmetamų teršalų kiekį 80 proc., nes tai 

itin efektyvi sistema ir šildymo būdas. Kalbant apie 

energiją, reikėtų paminėti, jog siūlome ir 

elektromobilių įkrovimo paslaugas.   

 
O KAIP SU VANDENTVARKA? 

Vandens sistema sename pastate yra 

sudėtingesnis klausimas. Kai statomas naujas 

pastatas, akivaizdu, kad galima panaudoti lietaus ir 

pilkąjį vandenį ir jį pernaudoti. Iš tikrųjų turėjome 

šiek tiek pertvarkyti savo namą. Tris vonios 

kambarius atjungėme nuo bendros sistemos ir 

juose dabar galima naudoti surinktą lietaus ir pilkąjį 

vandenį iš skalbyklos, kuri viešbutyje yra didžiulė ir 

tikrai sunaudoja daug vandens. Taigi, įrengėme 

sistemą, kuri įgalina surinkti šį vandenį ir naudoti jį 

tik plovimui ir laistymui. Akivaizdu, kad naudojame 

labai mažą neigiamą poveikį darančius ekologiškus 

ploviklius. Taigi nėra jokio pavojaus, kai jis patenka 

į nuotekas arba yra išlaistomas. Jis nedaro jokios 

žalos augalams. Taip pat turime tikrai didžiulę 

sistemą, skirtą vandens surinkimui ir laistymui, kuri 

avarinės situacijos atveju užtikrintų vandens 

pripildymą baseine. Kitas dalykas, kurį padarėme – 

įrengėme mini ežerėlį, mini tvenkinį. Tam tikra 

prasme jis skirtas vandens surinkimui, nes jis 

surenka lietaus vandenį nuo stogo. Kitas aspektas 

yra susijęs su atsinaujinimu ir biologine įvairove. 

Tai tiesiogiai nesusiję su vandens taupymu, bet 

tikrai prisideda kitu aspektu – natūralizuoja mūsų 

aplinką. Mes taip pat sutvarkėme kitus svarbius 

paprastus elementus – įrengėme dušo galvutes su 

silpnesne vandens srove ir panašius dalykus. 

O KAIP SU BALDAIS IR 

TIEKIMO GRANDINE? 
Žinoma, kiekvienas kambarys nėra specialiai 
pritaikytas, jie visi labai skirtingi. Dauguma daiktų 
įsigyti jau naudoti ir vėliau restauruoti. Jei 
negalime nusipirkti naudoto, tačiau daiktas mums 
reikalingas, žinoma, turime pirkti naują. 
Stengiamės įsitikinti, kad gaminiai yra ekologiški, 
kokybiškos gamybos, ilgaamžiai arba taisytini. Tai 
kitas labai svarbus dalykas, jei ką nors 
nusipirktume ir tai sugestų, ar galėsime sutaisyti? 
Taigi, yra keletas aspektų, kuriuos stengiamės 
paisyti kiek tik tai įmanoma. Kalbant apie tiekimo 
grandinę, sakyčiau, kad svarbiausias dalykas yra 
maistas, taigi, kai gaminame, makaronus ir picas, 
stengiamės naudotis vietos tiekėjų pasiūlymais, 
pavyzdžiui, miltų, vaisių, visada einame į 
ekologiškų produktų turgų, kad jų įsigytume iš 
vietos ūkininkų, tačiau yra keletas ingredientų, 
kuriuos tikrai sunku įsigyti vietoje, tačiau visada 
stengiamės, kad vietiniai būtų prioritetas. Tiesą 
sakant, ekologiškų produktų turguje labai smagu. 
Kai susipažįsti su vietos tiekėjais, jie žino ko tau 
reikia, atideda tai ir atvykus visada informuoja "O, 
mes dabar turime, ko Jūs pageidavote!". Tai šiek 
tiek palengvina tingių pirkėjų gyvenimą, reikia tik 
šiek tiek pastangų pasikeisti įpročius, nors 
daugumai jų lengviau nueiti į supermarketą. 
Filosofiškai mąstant, pagalba smulkiems 
tiekėjams yra labai svarbi. Prekybos centrai  
išgyvens. 

 
ŽINUTĖ JAUNIMUI, KETINANČIAM DIRBTI 

ŠIAME SEKTORIUJE 
Manau, kad apskritai visose pramonės šakose 
vyksta pokyčiai, todėl sakyčiau, kad svarbiausias 
dalykas, yra pačiam įgyvendinti pokyčius, 
susipažinti kas yra žiediškumas ir tvarumas, o 
įsigilinus, nebijoti apie tai kalbėti, nes yra daug 
žmonių, kurie galbūt investavo į verslo veiklą, 
tačiau nepagalvojo, kad dėmesio reikėtų skirti ir 
šiems klausimams. Galbūt jie yra šiek tiek vyresni 
ir jiems niekada neatrodė, kad tai yra pokytis, kurį 
jie turėtų daryti, todėl jaunų žmonių privalumas, 
žiūrint iš mano perspektyvos, kad jie gali įnešti 
šviežią požiūrį į tai, ką turime padaryti, todėl kad 
tai didelis pokytis, ir didelė dalis žmonių nėra 
pagalvoję, kad jie turi jau keistis, nebent atsiras 
tie, kurie aktyviai kreips šio pokyčio link. Tai gali 
būti, idealiu atveju, mano nuomone, jaunas 
žmogus, turintis veržlumo ir energijos, puikiai 
tinkantis vesti šiuo keliu, todėl kad galų gale, jauni 
žmonės bus tie, kurie gaus iš to didžiausią naudą. 
Nuostabu.
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